
 
Protokół Nr 54/2010 
z obrad   sesji Rady Gminy  Miłkowice 
z dnia 31 sierpnia   2010 r. 
 
                     Obrady  pięćdziesiątej czwartej       sesji Rady Gminy Miłkowice 
odbyły się dnia 31 sierpnia    2010 r.  w sali narad Urzędu Gminy. Obrady o 
godz. 12,00 otworzył i prowadził   Przewodniczący Rady Gminy  Tadeusz 
Gładysz   
                      Zgodnie z listą obecności w obradach pięćdziesiątej czwartej sesji 
uczestniczyło 12 radnych  na ustawowy skład 16 radnych. W obradach sesji nie 
uczestniczyli radni :  M. Gambal,  Z .Kałakajło, R. Mikulski   nieobecność 
usprawiedliwiona  
  
NaleŜy stwierdzić Ŝe, pięćdziesiąta czwartej  sesja Rady Gminy w 
Miłkowicach w dniu 31 sierpnia   2010  r. jest władna do podejmowania 
uchwał i wniosków. 
 
 W obradach uczestniczyli : 
1.  Waldemar Kwaśny – Wójt Gminy  
2.  Renata Matusiewicz – Dziuba – Skarbnik Gminy 
3. Ryszard Kaczyński – Dyrektor GZGK w Miłkowicach 
4. Jan Krawczyk – Radny Rady Powiatu 
oraz sołtys wsi gminy Miłkowice . 
 

Listy obecności stanowią załącznik do protokółu z obrad sesji. 
 
Porządek obrad: 
1. Interpelacje  radnych. 
2. Informacja z realizacji zadań bieŜących. 
3.  Podjęcie uchwał w sprawie : 
-  zmian w Wieloletnim Programie  Inwestycyjnym Gminy Miłkowice  
   na lata 2007-2013 
- zmian w budŜecie gminy Miłkowice na rok 2010, 
- zaciągnięcia kredytu preferencyjnego z dopłata do opracowania WFOŚ i GW  
  we Wrocławiu, 
- przyznania medalu „ ZasłuŜony dla Gminy Miłkowice „ 
- uchwalenia Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
  przestrzennego gminy Miłkowice . 
4. Rozpatrzenie wniosku wojewody Dolnośląskiego w sprawie wezwania do  
    podjęcia uchwały. 
 
 



  5. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
  6. Sprawy róŜne. 
 
 
NaleŜy stwierdzi ,Ŝe porządek obrad   54 sesji  Rady Gminy Miłkowice w dniu 
31 sierpnia   2010   r. został przyjęty do realizacji – jednogłośnie  
 
P U N K T  1: 
                - interpelacje radnych 

- radny  Adam Wiewiórka : 
a) sprawa placu zabaw z funduszy soleckich w Gniewomirowicach – termin 
wykonania , 
 
- radny  Dawid Stachura : 
a) powiadomienie sołtysa wsi i radnego wsi Jakuszów o planowanym terminie 
spotkania z przedstawicielami ANR w Legnicy w/s uczestnictwa w spotkaniu 
dot. przejęcia nieruchomości w Jakuszowie na rzecz gminy ( plaŜa , park) 
b) o załatanie dziur we wszystkich drogach dojazdowych do gospodarstw 
domowych w miejscowości Jakuszów i Jezierzany, 
c) wykoszenie pasów przydroŜnych przy drogach dojazdowych do gospodarstw 
domowych w miejscowości Jakuszów i Jezierzany ( dot. wszystkich dróg 
gminnych) 
 
- radny Piotr Krawczyk: 
a) wykonać studzienkę przy chodniku koło posesji p. Czternastka w 
Miłkowicach ul. II AWP wieś oraz naprzeciwko posesji po panu Muzyka w 
Miłkowicach ( działka nr 32). 
 
- radny Grzegorz  Bürger: 
a) usunięcie naniesionej ziemi na pobocze  przy kolumnie łez w Ulesiu na 
drodze powiatowej ok. 20 m oraz usunięcie naniesionej ziemi przy ubojni w 
Ulesiu, 
b) umieszczenie tablicy informacyjnej na drodze do obwodnicy „ Schetynówka” 
z nazwą miejscowości Ulesie  oraz na wszystkich znakach z miejscowością o 
umieszczenie ograniczenia prędkości do 40 km /h. 
 
- radny Zdzisław Kozerski : 
a) kiedy będzie ukończony chodnik przy grocie w Miłkowicach, 
b) remont odcinka drogi powiatowej przy kościele w Studnicy w kierunku 
Miłkowic – brak łatania dziur średnich i drobnych, 
- radny Sławomir Skoczek: 



a) naleŜy dostarczyć wywrotkę tłucznia na drogę w Goślinowie w celu 
wyrównania dziur, 
 
- radny Leszek Kibler: 
a) sprawa wykonania drogi dojazdowej do cmentarza w Rzeszotarach od drogi 
polnej , gdyŜ od drogi powiatowej dojście zostało zamknięte , 
b) przy cmentarzu w Rzeszotarach naleŜy wykonać parking koło wieŜy 
telekomunikacyjnej, 
 
- Przewodniczący Rady Gminy Tadeusz Gładysz : 
a) odcinek drogi z Miłkowic do Grzymalina jest zakrzaczone pobocze naleŜy 
dokonać wycinki , 
b) w kierunku pól od posesji p. Kuźmiuk naleŜy dokonać wycinki krzaków na 
drodze polnej w Grzymalinie utrudnia to przejazdem sprzętu rolniczego, 
c0 od strony wsi Grzymalin pola zostały zalane a na drogach polnych są takie 
dziury ,ze cięŜko dojechać i dlatego proponuje dokonania równania drogo od 
posesji p. Sobonia w Miłkowicach w kierunku stawów i wsi Grzymalin. 
- sołtys wsi Siedliska Bogdan Dąbrowski: 
a) czy została juŜ zakończona praca czyszczenia rowu we wsi Siedliska, czy 
jeszcze nie bo jak tak będzie wykonywana ta inwestycja to nie da to Ŝadnego 
rezultatu. Była propozycja wykonywania tego zadania etapami ,Ŝeby wykonać 
dobrze a nie tak jak została w tej chwili wykonana – jest to strata środków 
finansowych, 
 
- sołtys wsi Gniewomirowice Wojciech Biedrzycki: 
a) sprawa dojazdu  mieszkańców wsi Gniewomirowice do pracy i szkoły do 
Legnicy ( 22 osoby) nie maja czym dojeŜdŜać gdyŜ prywatny przewoźnik 
zrezygnował z tej usługi, 
b) sprawa wykonania drogi dojazdowej do osiedla popegerowskiego w 
Gniewomirowicach ( czy będzie wykonana w tym roku), 
 
P U N K T 2: 
           Informacja z realizacji zadań bieŜących. 

- trwa budowa kanalizacji w miejscowości Bobrów, Pątnówek i części 
Jakuszowa , 
- zorganizowano pomoc dla ludzi dotkniętych klęską powodzi, 
- oddano do uŜytku drogę we wsi Ulesie –łącznik z Obwodnicą Miasta Legnica, 
- nie została zakończona inwestycja kanalizacji w Miłkowicach i 
wodociągowania na tzw osiedlu DruŜki gdzie podjęto następującą decyzje : 
wykonawca przedstawi inwentaryzacje  i dokonany odbioru wodociągu z 
przekazaniem dla GZGK i wówczas będzie dostarczona woda pitna dla 
mieszkańców. Natomiast jest problem z kanalizacją i uzgodnieniami z 



wykonawcą w sprawie sposobu jej realizacji – wprowadzono zmiany do 
projektu i wskazano ostateczny termin jej realizacji a jak nie zostanie on 
dotrzymany w trybie natychmiastowym zostanie zerwana umowa z wykonawcą, 
- doŜynki gminne zostały odwołane ze względu na nie sprzyjająca aurę i nie 
zebrane plony, 
- odbyło się spotkanie z Kuratorem Oświaty, 
- dokonano remontu dachu na budynku szkolnym w Rzeszotarach i na remizie 
OSP, 
- remont bieŜący pomieszczeń w budynku urzędu gminy, 
- oddano w uŜytkowanie nowy wodociąg Głuchowice -  Kochlice . 
 
P U N K T 3: 

                      Podjęcie uchwał: 
 
-  zmian w Wieloletnim Programie  Inwestycyjnym Gminy Miłkowice  
   na lata 2007-2013 
 a) sprawa zmiany przeniesienie biblioteki do budynku  po byłym ośrodku 
zdrowia w Miłkowicach : 
       Sprawę szczegółowo przedstawił i wyjaśnił Wójt Gminy Miłkowice Pan 
Waldemar Kwaśny informując o tym ,Ŝe wniosek na modernizacje pomieszczeń 
po byłej stołówce PKP nie został złoŜony w terminie  i dlatego został odrzucony  
i nie pozyskaliśmy na ten cel Ŝadnych środków finansowych a jest bardzo pilna 
potrzeba przeniesienia biblioteki z pomieszczeń szkolnych do tego budynku po 
ośrodku zdrowia na parterze po adaptacji ( na co pozyskamy środki finansowe) 
gdyŜ w tych pomieszczeniach w szkole powstanie stołówka w celu prowadzenia 
doŜywiania dzieci, 
- radny Zdzisław Kozerski –  wspólnocie mieszkaniowej płacimy składkę 
rocznie ok. 6.000 zł  a jak wiadomo wspólnota jest juŜ 12 lat w tym budynku po 
hotelu PKP i te  nasze środki są wykorzystywane na ich własne potrzeby. Jednak 
musimy się zastanowić co z tymi pomieszczeniami zrobić  i podjąć ostateczna 
decyzje i dlatego proponuje ,Ŝeby tej sprawy nie przesuwać w czasie . Na pewno  
lepszym rozwiązaniem przeniesienie biblioteki do budynku po ośrodku zdrowia 
w Miłkowicach , który jest przy drodze powiatowej . 
       Wójt Gminy Miłkowice Waldemar Kwaśny  - naleŜy podjąć ostateczna 
decyzje w sprawie obiektu po stołówce kolejowej :czy zbywamy , czy 
pozostawiamy na mieniu gminy – nie moŜemy tego przesuwać w czasie . 
        Przewodniczący Rady Gminy Pan Tadeusz Gładysz – głosujemy nad ta 
uchwała zmian WPI w całości – biblioteka zostaje przeniesiona do pomieszczeń 
po adaptacji do budynku po ośrodku zdrowia  i remontujemy świetlice remizy 
OSP w Grzymalinie  zgodnie z projektem. 
- Radny Rady Powiatu Jan Krawczyk –– adaptacja budynku dla osób 
niepełnosprawnych – musi być wykonany podjazd a projekt inwestycji 



pomieszczeń po byłej stołówce  jest zaprojektowany bardzo dobrze  , jest sala i 
naleŜy się nad tym wnioskiem  zastanowić. 
 b) sprawa remontu świetlicy w remizie OSP w Grzymalinie – wniosek został 
złoŜony , posiadamy dokumentacje i jest moŜliwość pozyskania środków 
finansowych w formie dotacji 
                  - za – 9  głosów 
                  - przeciw- 2głosów ( radny P. Krawczyk i D. Stachura) 
                  - wstrzymało się - 2 głosów ( Radny W. Nawrocki i B.Barełkowska ) 
Uchwała LIV /291/2010 Rady Gminy Miłkowice w sprawie  zmian w 
Wieloletnim Programie  Inwestycyjnym Gminy Miłkowice  na lata 2007-2013 
 została podjęta większością głosów   i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- zmian w budŜecie gminy Miłkowice na rok 2010, 
                   - za – 12 głosów 
                  - przeciw- 0 głosów 
                  - wstrzymało się - 1 głos ( radny D. Stachura ) 
 Uchwała LIV /292/2010 Rady Gminy Miłkowice w sprawie zmian w budŜecie 
gminy Miłkowice na rok 2010 , została podjęta większością głosów przy jednym  
i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- zaciągnięcia kredytu preferencyjnego z dopłata do opracowania WFOŚ i 
GW  we Wrocławiu,  
 
                  - za - 13 głosów 
                  - przeciw- 0 głosów 
                  - wstrzymało się - 0 głosów 
Uchwała LIV/293 /2010 Rady Gminy Miłkowice w sprawie zaciągnięcia kredytu 
preferencyjnego z dopłata do opracowania WFOŚ i GW  we Wrocławiu,  została 
podjęta jednogłośnie  i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- przyznania medalu „ ZasłuŜony dla Gminy Miłkowice „ 
                  - za - 13 głosów 
                  - przeciw- 0 głosów 
                  - wstrzymało się - 0 głosów 
Uchwała LIV/294 /2010 Rady Gminy Miłkowice w sprawie przyznania medalu „ 
ZasłuŜony dla Gminy Miłkowice „,  została podjęta jednogłośnie  i stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
- uchwalenia Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
  przestrzennego gminy Miłkowice . 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Tadeusz Gładysz poddał poszczególne 
wnioski pod głosowanie radnych: 



1) Janina Jędrzejczyk – Grzymalin trzy wnioski na działki nr 536,534,538 pod 
zabudowę zagrodową są oderwane od istniejącej zabudowy  i w duŜej odległości 
od drogi ( brak drogi dojazdowej) , moŜna by było przyjąć część działki 534 
która poddano pod głosowanie : 
- kto za przyjęciem do studium tą część działki 534 – 9 głosów 
- przeciw – 1  głos ( radny D. Stachura) 
- wstrzymało się – 2 glosy ( radny T. Gładysz i Z. Kozerski 
Przyjęto część działki 534 do studium pod zabudowę zagrodową  
Przegłosowano dwie pozostałe działki  536 i 538 : 
- kto za przyjęciem – 0 głosów 
- kto przeciw – 11 głosów 
- kto się wstrzymał – 2 glosy 
Nie przyjęto do studium działki 356 i 358. 
2) Kazimierz Prociów – Ulesie  brak dojazdu do działki z drogi krajowej  i 
działka oddalona od wioski. 
Radny Sławomir Skoczek – jest do tej działki droga lokalna z wioski – gminna . 
Projektant – droga gminna nie będzie funkcjonować po modernizacji drogi 
krajowej.  
- za odrzuceniem wniosku do studium – 10 głosów 
- wstrzymało się – 3 głosy 
Wniosek został odrzucony w całości. 
3) Krzysztof DruŜka – Miłkowice ( koło cmentarza ) działka ok. 1,5 ha pod 
zabudowę zagrodową  w granicach ok. 0,20 ha a pozostała ilość pod staw  
hodowlany. 
Radny Piotr Krawczyk – winien określić się na której działce postawi zabudowę 
zagrodową. 
Radny Leszek Kibler  - we własnym zakresie musi wykonać wszystkie media  
jak będzie budował budowę zagrodową. 
- za odrzuceniem – 3 glosy, 
- za przyjęciem do studium – 5 głosów, 
- wstrzymało się – 5 głosów 
Przyjęto do studium część działki ok. 0,20 ha pod zabudowę zagrodową. 
4) Anna Kotarba – Grzymalin – działka leŜąca w dorzeczu rzeki Czarna Woda 
moŜe być zalana w czasie powodzi. 
- za odrzuceniem wniosku – 13 głosów 
- za przyjęciem – 0 głosów 
Wniosek został odrzucony w całości. 
5) Katarzyna Bogucka – Ulesie  działka  nr 53/3 – częściowo przyjęto do 
studium  ok. 0,20 ha  ( do terenu zabudowy ) pod budownictwo 
- za przyjęciem tej części działki – 13 głosów 
- za odrzuceniem wniosku w całości – 0 głosów 
Przyjęto do studium część działki nr 53/3 ok. 0,20 ha pod budownictwo. 



6) wniosek z Grzymalin z wykluczeniem drugiego rzędu zabudowy  naleŜy 
przyjąć do studium tylko część do linii istniejącej zabudowy ok. 1200 m 
- za przyjęciem wniosku w części do linii zabudowy ok.1200 m – 13 głosów 
- za odrzuceniem w całości wniosku – 0 głosów 
Przyjęto część działki ok. 1200 m do linii istniejącej  zabudowy . 
7) Mieczysław Matkowski – Grzymalin około 10 ha  pod zabudowę – teren 
podmokły –pod usługi . Ustalono ,Ŝe przy drodze ok. 0,15 ha przyjąć do studium 
pod produkcje usług 
- za przyjęciem części ok. 15 arów przy drodze przyjąć do studium pod usługi – 
13 głosów 
 - za odrzuceniem wniosku w całości – 0 głosów 
Przyjęto do studium część działki ok.0,15 ha przy drodze . 
8) Anna Soczyńska – Grzymalin działka oderwana od istniejącej zabudowy ( 
brak dojazdu) 
- za odrzuceniem wniosku w całości – 13 głosów 
- za przyjęciem wniosku w całości – 0 głosów 
Wniosek został odrzucony w całości. 
9) Zofia Potocka – Siedliska dwie działki budowlane przy drodze  ok.25-30 
arów do pasa zabudowy 
- za przyjęciem -13 głosów 
- przeciw przyjęciu – 0 głosów 
Wniosek został przyjęty w części. 
10) Anna i Andrzej Bolechowscy – Grzymalin zgodnie z projektem przyjęto 
część działki pod zabudowę zagrodową  
- za przyjęciem zgodnie z projektem do studium – 13 głosów 
- za przyjęciem na zabudowę zagrodowa – 0 głosów 
11) Michał Moskwa – Kochlice zgodnie z projektem nie moŜe funkcjonować 
pod zabudowę zagrodowa lecz tylko pod usługi   
-z pozostawieniem działki pod zabudowę usługową – 13 głosów 
- za zabudową zagrodową – 0 głosów 
12. Jerzy Duliasz – Grzymalin pod zabudowę zagrodową działka w szczerym 
polu leśna 
- za odrzuceniem wniosku w całości – 13 głosów 
- za przyjęciem wniosku – 0 głosów 
W dalszej swojej wypowiedzi Przewodniczący rady gminy przedstawił wniosek 
radnego Dawida Stachury w sprawie  przyjęcia terenu  byłej plaŜy w Jakuszowie 
przy jeziorze „Tatarak” ( wschodnia część wybrzeŜa ok. 2 ha  i ująć w studium 
na tereny pod rekreację nr działki 307/119 –teren przeznaczony pod  sport i 
rekreację. 
        Sprawę wyjaśnił pan Tadeusz Dec pracownik gminy ,Ŝe jest zapis w 
studium teren zalesiony  z moŜliwością przeznaczenia  i wykorzystania tego 
ternu pod sport i rekreacje , a przyjęcie od agencji  musi być z przeznaczeniem 
pod cele publiczne . 



        Radny Zdzisław Kozerski zapytał – czy nie będzie prościej przyjęcie od 
agencji własności rolnej  jak juŜ będzie zapis  w studium uwarunkowań, Ŝe  na 
cele publiczne pod  rekreację. 
       Pan  Tadeusz Dec – cel publiczny jest juŜ osiągnięty  i moŜemy 
przystępować do przyjęcia tej nieruchomości od agencji . 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Tadeusz Gładysz poddał  całość projektu 
uchwały wraz z ustalonymi zmianami pod głosowanie: 
        - za przyjęciem zmian do studium zgodnie z w/w ustaleniami – 13  głosów 
        - przeciw- 0 głosów 
        - wstrzymało się - 0 głosów 
Uchwała LIV/295 /2010 Rady Gminy Miłkowice w sprawie uchwalenia Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Miłkowice . 
 została podjęta jednogłośnie  i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Obrady sesji opuściła radna Beata Barełkowska – zwalniając się u 
Przewodniczącego Rady Gminy Miłkowice . 
 
P U N K T 4: 

                 Rozpatrzenie wniosku Wojewody Dolnośląskiego w sprawie 

wezwania do  podjęcia uchwały. 

     Przewodniczący Rady Gminy Miłkowice pan Tadeusz Gładysz przedstawił 
treść pisma  Wojewody Dolnośląskiego o  numerze NK.II.AM5.0926 – 1 /10  z 
dnia 9 sierpnia 2010 r. dot. wezwania  do podjęcia uchwały przez Radę Gminy 
Miłkowice  w sprawie wygaśnięcia  mandatu Radnego Rady Gminy  Miłkowice 
– Pana Władysława Nawrockiego.   
Poinformował ,Ŝe  pismo wpłynęło 12 sierpnia br. rada powinna podjąć uchwałę 
w terminie 30 dni.  
        Pismo Wojewody Dolnośląskiego  stanowi załącznik do protokołu z obrad 
sesji. 
        Kontynuując swoją wypowiedź  Przewodniczący Rady , stwierdził, Ŝe  art. 
24”d” ustawy jest róŜnie interpretowany ,  w orzecznictwie  istnieje pogląd ,ze 
treść tego artykułu jest skierowana wprost do wójta  i skutkami jego naruszeniu 
nie moŜna obciąŜać  radnego a takŜe  ten  artykuł nie nakłada  wprost na 
radnego  sankcji za  zawarcie umowy z wójtem. Ponadto są róŜne  interpretacje  
pojęcia „wykonywanie pracy”. 
       Następnie otworzył dyskusje . 
Głos w dyskusji m. in. zabrali: 
       Radny Zdzisław Kozerski  - wypowiadając się  zaznaczył Ŝe , nie moŜemy 
patrzeć na tą sprawę pod kontem jakie  decyzje w takich sytuacjach  podjęli inni, 
ale winniśmy ją rozpatrzeć zgodnie z ustawą  o samorządzie gminnym, która ma  
za zadanie wyeliminowanie zaleŜności radnego od wójta i dlatego jest taki zapis 



w tej ustawie .Wobec czego pan Nawrocki naruszył zakaz  i powinien  być 
odwołany , natomiast  Wójt złamał prawo zawierając umowę z radnym. 
       Radny Dawid Stachura – wyraził zdziwienie  się ,Ŝe Wójt naszej gminy po 
8lata  dwóch kadencjach  na tym stanowisku dopuścił się takich działań  i 
podpisał umowę – zlecenie na wykonanie pracy przez radnego, nawet w tak 
nagłych przypadkach – winniśmy mieć szacunek do prawa . 
      W dyskusji  głos zabrał takŜe radny Władysław Nawrocki stwierdzając w 
swojej wypowiedzi ,Ŝe zawarł umowe by wykonać pracę , bo taka była potrzeba 
chwili , było to po nawałnicy jaka przeszła przez naszą gminę  i miałem tego 
pełną świadomość podjętych działań. 
     Po zamknięciu dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Miłkowice pan 
Tadeusz Gładysz poddał pod głosowanie  odwołanie z funkcji radnego pana  
Władysława Nawrockiego w związku z naruszeniem  ustawowego zakazu 
wykonywania przez radnego pracy na podstawie umowy cywilnoprawnej na 
rzecz gminy: 
-za odwołaniem – 2 głosy ( radny D. Stachura i Z Kozerski) 
- przeciw odwołaniu – 6 głosów 
- wstrzymało się – 3 głosy  
Nie głosowała radna Beata Barełkowska poniewaŜ opuściła obrady sesji 
usprawiedliwiając się u Przewodniczącego rady Gminy i nie głosował radny pan 
Władysław Nawrocki jako strona. 
Rad Gminy Miłkowice większością głosów  zagłosowała „przeciw odwołaniu „   
pana Władysława Nawrockiego  z funkcji radnego.  
      Dalsze obrady sesji o godz. 14,20 opuścili radni Dawid Stachura, Zdzisław 
Kozerski i Piotr Krawczyk. 
 
P U N K T 5:  
                    Odpowiedzi na interpelacje radnych     
 
Wójt Gminy Miłkowice udzielił odpowiedzi na złoŜone na obradach dzisiejszej 
sesji interpelacje radnych. 
 
P U N K T 6: 
                    Sprawy róŜne 
Nikt z radnych i zaproszonych gości nie zgłosił innych spraw. 
       Obrady pięćdziesiątej czwartej    sesji Rady Gminy Miłkowice  w dniu  
31 sierpnia  2010  r. zostały zamknięte  o godz. 15,30 

         Na tym protokół z obrad pięćdziesiątej czwartej sesji Rady Gminy  
Miłkowice  został zakończony i po przeczytaniu podpisany. 
         
Protokółowała:   
                                                                              
 Józefa Zawisza 


